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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 31. maj 2013 stillet 
følgende spørgsmål nr. 679 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 679:
’’Finder ministeren det rimeligt, at et barn skal vente 3 år på en insulinpumpe -
fra hun var 6 år og frem – og som følge deraf får massive problemer i skolen 
pga. ureguleret blodsukker?”

Svar:
Jeg kan oplyse, at insulinpumper er et ud af flere behandlingsredskaber, som 
kan tilbydes til patienter med type 1-diabetes til at opnå en bedre regulering af 
sygdommen. 

Det er den behandlende læge, der i samråd med familien tager stilling til, om 
et barn skal tilbydes en insulinpumpe i henhold til Sundhedsstyrelsens anbefa-
linger for anvendelse af insulinpumper. Hvis lægen vurderer, at der er sund-
hedsfagligt belæg for at igangsætte behandling med insulinpumpe, skal barnet 
naturligvis tilbydes en insulinpumpe. 

I den forbindelse vil jeg gerne understrege, at det er regionernes ansvar at til-
rettelægge arbejdsgangene, så den eventuelle ventetid bliver så kort som mu-
ligt.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Cecilia Lawson Vinje
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